

## Referat af skolebestyrelsesmøde d. 23. april

Dato: Mandag d. 23. april kl. 17.00-19.00

Sted: Stort mødelokale, Strandboulevarden 47

Tilstede: Nikolaj Vagner, Julie Kordovsky, Lars Christensen, Mads Christensen, Jeppe Terp, Lars Aaberg, Eva Søvn Dahl Kok, Brian Hansen, og Mette Lund Thomsen

Ikke til stede: Natascha Dayan, Alfonsus Molenbroek, Niels Jensen, Sandra Ernstsén, Claes Mørkberg, Jacob Jabali, Nina Garst Jensen, Saloumed Melat-Oxfeldt, og Maria Viggosén

### 1. Valg af mødedirigent (2 min. – 17.00-17.02)

Nikolaj blev udpeget som ordstyrer.

### 2. Ændringer til referatet fra sidste møde? (3 min – 17.02 – 17.05 )

Ang. punkt om forsikringer: Her skal stå, at der findes en lovgivning for forsikringsområdet – og at det er denne lovgivning, vi følger.

Herefter blev referatet godkendt.

### 3. Orientering fra (25 min – 17.05-17.30) (O)

#### a. Skoleleder:

- Mulig lockout: Skolens ledelse orienterer forældre, hvis der kommer en lockout. Specialklasserækken vil have al deres undervisning, men der er ingen rengøring. Det betyder, at skolens ledelse vil lukke afdelingen ned efter 3 dage. I almindelen vil der kun være et par lærere og pædagoger på arbejde. Her skriver ledelsen ud til de klasser, som vil få tilbudt undervisning/pasning i konkrete timer. Forældre må gerne organisere deres egen pasning. Det må bare ikke foregå på skolen.
- Der er to lærer-jobopslag på almindelen. Der holdes samtaler i morgen.
- Byggeri: I denne uge skulle byggeriet få en rapport ang. halbyggeriet. Hvis det ikke ser gunstigt ud, vil bestyrelsen via Nikolaj skrive til det politiske niveau.
- Byggeriet af legepladsen skulle ifølge planen blive færdigt i slut maj. Ledelsen vil sørge for, at der bliver lavet et sikkerhedsblik på legeredskaberne, når de frigives. Ledelsen har ligeledes bedt om, at stålkanterne bliver dækket til med asfalt.
- Der er gang i en proces med at lave plan for ombygninger i Hafnias bygning.
- Lars er blevet valgt igen for to år til Skolelederforeningen.

#### b. Personale:

- Specialklasserækken er i gang med at gøre klar til prøverne. I dag er udtræksprøverne blevet offentliggjort.
- 9. kl. eleverne holder sidste skoledag 25. maj – og de kommer rundt i almenklasserne og kaster karameller.

c. Skolebestyrelsesformanden:

- Formanden har senere på dagsordenen et punkt om skolebestyrelsesvalg.

d. Fra udvalgene, hvis der er nyt (forældrefond, byggeri, trafik, ansættelse, værdi og digital kultur)

Forældrearrangement med foredrag om digital dannelse d. 25.4. kl. 17-18.30. Ledelsen sender en reminder ud i morgen for at opfordre flere til at deltage.

**4. Økonomi (25 min – 17.30-17.55), (B) v. Lars, bilag vedhæftet**

Der var forud for mødet rundsendt et dokument med skolens regnskab for 2017 og budgettet for 2018.

Der er i 2018 budgetteret med et overskud på 400.000 kr.

Regnskab og budget blev godkendt.

**5. Planlægning af kontaktforældremøde d. 3. maj kl. 17-18.30 (5 min – 17.55-18.00)**

Forslag til indhold for mødet:

- Årsberetningen – en opsummering af, hvad bestyrelsen har lavet det seneste år
- Forældrefond? Er det en god ide?
- Ideer til aktiviteter på skolens fødselsdag

Ledelsen vil tale med Hafnia-ledelsen om, det ville være en god ide med en kontaktforældreordning fra Hafnia.

Ledelsen sender dagsordenen til Julie, der kan videresende til aktuelle deltagere.

Lars, Mette, Nikolaj og Brian deltager.

**6. Skolebestyrelsesvalg (O) (5 min – 18.10-18.15)**

Nikolaj fremlagde en plan for bestyrelsesvalget. Nikolaj siger lidt på forældrearrangementet på onsdag – og ledelsen har ligeledes informeret de nye forældre til kommende 0. classes elever.

Inden 4. juni skal der afholdes et møde, hvor det afgøres, om vi skal have freds- eller kampvalg. Mødet lægges i slutningen af maj.

Når bestyrelsen mødes i august, skal der laves en ny konstituering af formand og næstformand.

Der skal orienteres i både almen- og i specialdelen om valget.

Her følger planen for bestyrelsesvalget:

Dato	Aktivitet
April - maj	Information om valget via nyhedsbreve. Møder på skolen, hvor der bliver orienteret om det kommende valg til skolebestyrelsen. <ul style="list-style-type: none"> <li>• Møde for forældre til kommende 0. klasse</li> <li>• Forældrearrangement om digital dannelse d. 25.4.</li> </ul>
21. maj	Frist for opstilling af kandidater til skolebestyrelse til skoleleder
29. maj kl. 16.30-17.30	Møde mellem kandidater med henblik på enighed om opstillingsrækkefølge (fredsvalg) I tilfælde af uenighed om opstillingsrækkefølgen skal der gennemføres kampvalg.
Senest 8. juni	Information om udfaldet af fredsvalg på hjemmeside og Forældreintra
11. juni	Hvis kampvalg: <i>Breve sendes til hjemmene, med taskepost, om kampvalg. Heri også stemmesedler</i>
20. juni	<i>Frist for afgivelse af stemme til skolebestyrelsesvalg til skolens kontor Information til hjemmene samt på skolens hjemmeside om udfaldet af kampvalg</i>
1. august	Den nye skolebestyrelse tiltræder

### 7. Kriterier for oprettelse af tysk-fransk hold (B) (10 min – 18.15-18.25)

Mette orienterede om forhåndstilmeldingen i tysk/fransk i 4.u. Her fordelte ønskerne sig nogenlunde jævnt. Derfor opretter vi to hold det kommende år. Det endelige valg sættes i gang før sommerferien.

Bestyrelsen besluttede at tage punktet om generelle kriterier for dannelse af tysk/fransk-hold op, når vi har to spor, i god tid i efteråret 2018.

### 8. Principper for fravær i undervisningstiden (B) (10 min – 18.25-18.35)

Mette præsenterede kort udkast 2 til principper for fravær.

Principperne medførte en drøftelse om, at det er vigtigt, at skolen skelner mellem, når fravær er bekymrende eller det blot er blevet lidt højt pga. en rejse samtidig med, at skolen ellers bliver passet.

Herefter blev principperne vedtaget.

Ledelsen skriver ud om det nye princip i nyhedsbrevet for maj.

### **9. Sikre skoleveje (O) (15 min – 18.25-18.40)**

Brian orienterede fra workshop om sikre skoleveje og skole-transportundersøgelse ud fra to oplæg, som er vedhæftet referatet som bilag. Her fulgte gode debatter i bestyrelsen omkring de hårde statistikker i trafikken.

Brian havde på mødet om sikre skoleveje også videregivet vores nye trafikpolitik, som lige nu betyder, at vi næste skoleår får udpeget en færdsels-tovholder blandt personalet.

### **10. Forældrefond (O + D) (15 min – 18.40-18.55)**

Eva præsenterede ide til oprettelse af forældrefond.

Bestyrelsen drøftede formålet med en sådan fond. Det kunne fx være for at kunne generere økonomi til at støtte aktiviteter for eleverne, fx lejrskoler. Ligeledes kunne det være for at skabe noget fælles kultur og fælles aktiviteter, som også inddrager forældre på skolen.

Bestyrelsen ønsker ikke, at det skal være drevet af personalet, som har nok opgaver af undervisningsmæssig karakter. Det tænkes heller ikke som en bestyrelsesdrevet fond. Den bedste løsning ville være, hvis der på skolen var forældre, som kunne have lyst til arbejdet – og som evt. også har erfaring med fundraising.

Temaet tages op på det kommende kontaktførelsemøde til videre drøftelse.

### **11. Eventuelt (5 min. – 18.55-19.00)**

Der var ingen punkter.

Mødet sluttede kl. 19.00.

Referent: Mette Lund Thomsen